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Gmina Zaniemyśl. Sesja Rady Gminy 
RO.0002.7.2024 

Protokół  

VII Sesja Rady Gminy w dniu 28 października 2024 
Obrady rozpoczęto 28 października 2024 o godz. 16:00, a zakończono o godz. 18:19 tego samego 
dnia. 
W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 
Obecni: 
1. Marcin Brylewski 
2. Paweł  Jagodziński 
3. Filip Kalisz 
4. Katarzyna  Konieczna 
5. Kacper Łaniak 
6. Michał  Maliński 
7. Mateusz Manikowski 
8. Przemysław Nowak 
9. Ewelina Sikorska 
10. Ewelina Siudzińska 
11. Krzysztof Stróżyk 
12. Katarzyna Szymczak-Kozak 
13. Piotr Walkowiak 
14. Arleta Wizła  
Nieobecni:  
1. Michał Marciniak 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

 Ponadto w sesji uczestniczyli: 

1. Grzegorz Grala, Wójt Gminy Zaniemyśl  
2. Mateusz Waligóra, Sekretarz Gminy 
3. Agnieszka Scheffler, Skarbnik Gminy  
4. Anna Ratajczyk-Gibowska, Radca Prawny 
5. Barbara Madajczak, Kierownik Referatu Organizacyjnego 
6. Marcin Baraniak, Kierownik Referatu Inwestycji i Gospodarki Komunalnej 
7. Marcin Kropiński, Kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa 
8. Przemysław Łukaszyk, Prezes ZGK 
9. Magdalena Haberland, Kierownik OPS 
10. Alina Sobkowiak, Dyrektor Biblioteki Publicznej 
11. Edyta Jankowska, Dyrektor Centrum Usług Wspólnych 
12. Katarzyna Kicinska-Pajchrowka, Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury 
13. Sołtysi Sołectw Gminy Zaniemyśl (lista obecności Sołtysów stanowi załącznik nr 2 do 

niniejszego protokołu) 
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1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Otwieram siódmą sesję Rady Gminy Zaniemyśl, kadencji 2024-2029. Witam Wójta, Pana 
Grzegorza Gralę. Witam Panie i Panów Radnych. Witam Sekretarza Gminy, Pana Mateusza 
Waligórę. Witam Skarbnik Gminy, Panią Agnieszkę Scheffler. Witam Radcę prawną, Panią Annę 
Ratajczyk-Gibowską. Witam Sołtysów Sołectw Gminy Zaniemyśl. Witam kierowników referatów 
Urzędu Gminy oraz jednostek organizacyjnych Gminy. Witam wszystkich Państwa zebranych na 
sali oraz obserwujących sesje w Internecie.  
Informacja dotycząca jawności posiedzeń, transmisji i utrwalania obrad oraz ochrony danych 
osób uczestniczących w obradach Rady Gminy Zaniemyśl. Informuję, że Obrady Rady Gminy 
Zaniemyśl są transmitowane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. Zgodnie  
z ustawą o samorządzie gminnym, nagrania obrad udostępniane są poprzez Biuletyn Informacji 
Publicznej Gminy Zaniemyśl. Uczestnicząc w sesji Rady Gminy Zaniemyśl wyrażacie Państwo 
zgodę na przetwarzanie i upublicznianie swoich danych osobowych.  
 
2. Stwierdzenie quorum Radnych.  
Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Na podstawie listy obecności i zebranych Radnych na sali stwierdzam, że w dzisiejszej sesji 
uczestniczy 14 Radnych, co jest liczbą wystarczającą do podejmowania prawomocnych uchwał. 
 
3. Przedstawienie porządku obrad. 

 Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Zanim przejdę do porządku obrad, chciałbym wnioskować o usunięcie z porządku obrad 
projektu uchwały z punktu szesnastego. Był to projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości 
diet dla Radnych Gminy Zaniemyśl oraz należności z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych.  
Proszę o podłączenie głosowania. 
 

Głosowano w sprawie: 

wycofania z porządku obrad w pkt 9 ppkt 16 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 
Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Michał  Maliński, Przemysław Nowak, 
Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr 
Walkowiak, Arleta Wizła 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 
Marcin Brylewski, Kacper Łaniak 
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NIEOBECNI (2) 
Mateusz Manikowski, Michał Marciniak 

1. Otwarcie sesji, powitanie Radnych i zaproszonych gości. 
2. Stwierdzenie quorum Radnych. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 
5. Przyjęcie protokołu z VI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 
6. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 
7. Interpelacje i zapytania Radnych. 
8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
9. Podjęcie uchwał: 
 1) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na 2024 r.; 
 2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 
 3) w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji i złożenia wniosku aplikacyjnego przez 
Gminę Zaniemyśl w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania Odporności, B1.1.3 
Wymiana źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół; 
 4) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 
 5) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 
 6) w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzewa uznanego za 
pomnik przyrody rosnącego w parku krajobrazowym w zespole dworskim na Wyspie Edwarda 
Raczyńskiego w Zaniemyślu; 
 7) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 
 8) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 
 9) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 
 10) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 
 11) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 
 12) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 
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    13) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 
Na sesję Rady Gminy Zaniemyśl przybył Radny Mateusz Manikowski. W sesji uczestniczy 14 
Radnych. 
 14) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Zaniemyśl; 
 15) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów; 
    16) w sprawie ustalenia wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Zaniemyśl oraz należności  
z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych. (punkt zdjęto z porządku obrad) 
    17) w sprawie przekazania skargi według właściwości. 
10. Wolne głosy i wnioski. 
11. Zamknięcie sesji. 
Czy są pytania, uwagi do przedstawionego porządku obrad? Nie widzę, w takim razie 
przechodzimy do kolejnego punktu porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Czy są pytania, uwagi do projektu protokołu z piątej sesji Rady Gminy Zaniemyśl z dnia 30 
września 2024 roku? Nie widzę. W takim razie proszę o podłączenie głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z V sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, Krzysztof Stróżyk, Katarzyna 
Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

5. Przyjęcie protokołu z VI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Czy są pytania, uwagi do projektu protokołu z szóstej nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Zaniemyśl 
z dnia 21 października 2024 roku? Nie widzę zgłoszeń i uwag. W takim razie proszę o podłączenie 
głosowania. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z VI nadzwyczajnej sesji Rady Gminy Zaniemyśl. 
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Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

6. Informacje Wójta z działalności międzysesyjnej. 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszych obrad. Punkt szósty, informacje Wójta  
z działalności międzysesyjnej. Panie Wójcie, proszę o zabranie głosu.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Dziękuję za głos. Witam Państwa serdecznie. Referat finansowy. W okresie między sesjami 
wydałem dwa zarządzenia zmieniające budżet na rok 2024. Pierwsze z dnia 3 października,  
w którym dokonano przeniesień wydatków między paragrafami w planie finansowym Urzędu 
Gminy w kwocie 80 700 zł, w tym w planie zadań realizowanych w ramach funduszy sołeckich,  
w ramach środków na bieżąco utrzymania dróg gminnych, a także w ramach środków związanych 
z funkcjonowaniem systemu gospodarowania odpadami komunalnymi i w planie finansowym 
Ośrodka Pomocy Społecznej w kwocie 4 570 zł. I drugie, zarządzenie z dnia 15 października 2024 
roku, w którym dokonano przeniesień wydatków między paragrafami w planie finansowym 
Urzędu Gminy w kwocie 8 000 złotych. W zakresie gospodarki nieruchomościami, ochrony 
zabytków, rolnictwa i ochrony przyrody. Z końcem września pracownicy referatu zakończyli 
przygotowanie decyzji dotyczących zwrotu podatku akcyzowego producentom rolnym za okres 
od lutego do końca lipca 2024 roku. Wypłaty z tego tytułu będą prowadzone przez urząd  
w najbliższych dniach, tak żeby wszyscy zainteresowani otrzymali środki pieniężne na rachunki 
do dnia 31 października bieżącego roku. Na początku października na ulicach Zaniemyśla, 
Plażowej, Edwarda Raczyńskiego, Placu Berwińskiego, a także przy Drodze Gminnej  
w Dobroczynie, Polwicy Huby i przy Świetlicy Wiejskiej w Jaszkowie pojawiły się nowe 
nasadzenia. Prosimy uszanować działania Gminy w tym zakresie, nie niszczyć tych drzew i mieć 
te drzewa pod szczególną uwagą. Referat organizacyjny. W dniu 10 października na Orliku odbył 
się turniej w ramach programu „Z Orlika na Stadion”. Zwycięska drużyna zakwalifikowała się do 
dalszych rozgrywek. 12 października odbył się szósty, przedostatni w tym sezonie rajd z cyklu 
„Zaniemyskie Rowerowanie 2024”. Na ostatni rajd zapraszamy 11 listopada o godzinie 12 start na 
Orliku. 20 października odbyła się uroczystość upamiętniająca Zaniemyślan, którzy zginęli z rąk 
Niemców na początku II wojny światowej. Zakończono pracę nad projektem strategii 
terytorialnej, która powstała w partnerstwie gminy Zaniemyśl, gminy Środa Wielkopolska  
i Powiatu Średzkiego. Złożono wniosek o dofinansowanie w programie 7.3 Kultura i turystyka, 
fundusze europejskie dla Wielkopolski na zadanie wyznaczenie, znakowanie, udostępnienie 
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ścieżki turystycznej wraz z aplikacją. Nawiązanie współpracy z gminą Kórnik, w ramach której 
planuje się wspólne składanie wniosków o dofinansowanie na działania społeczne. W trakcie 
przygotowań jest porozumienie o partnerstwie i koncepcja pierwszego wspólnego projektu. 
Rozstrzygnięty został nabór na stanowisku ds. inwestycji i zamówień publicznych. Spośród trzech 
złożonych ofert najlepiej zaprezentowała się Pani Hanna Nowaczyk ze Zwoli. Umowę podpiszemy 
z Panią Nowaczyk w listopadzie. Informacja międzysesyjna z Ośrodka Pomocy Społecznej.  
W dniu 27 września 2024 roku została podpisana umowa z Wojewodą Wielkopolskim w sprawie 
realizacji zadania określonego w rządowym programie dofinansowanie wynagrodzeń 
pracowników jednostek organizacyjnych pomocy społecznej w postaci dodatku motywacyjnego 
na lata 2024-2027 w łącznej kwocie 46 524,30 zł. W dniu 3 października została podpisana 
umowa z Wojewodą Wielkopolskim w sprawie realizacji zadania określonego w rządowym 
programie dofinansowanie wynagrodzeń pracowników jednostek wspierania rodziny i systemu 
piecze zastępczej na lata 2024-2027, w łącznej kwocie 7 180,20 zł. W dniu 7 października 2024 
roku została podpisana umowa z Wojewodą Wielkopolskim w sprawie realizacji zadania 
określonego w Rządowym Programie Wspierania Rodziny Asystent Rodzinny na 2024 roku  
w łącznej kwocie 10 941,68 zł. W dniu 8 października 2024 roku została złożona aktualizacja 
wniosku asystent osobisty osoby z niepełnosprawnością dla jednostek samorządu terytorialnego 
edycja 2025. Wniosek został zmieniony zgodnie z wytycznymi Ministerstwa Rodziny, Pracy  
i Polityki Społecznej, które przyznało 56,32% kwoty pierwotnie zapotrzebowanej. Wnioskowana 
kwota środków finansowych z Funduszu Solidarnościowego na realizację programu po zmianach 
to 382 908 zł. W dniu 30 września zakończyło się przyjmowanie wniosków w sprawie bonu 
energetycznego. Wnioski można było składać w okresie od 1 sierpnia 2024 do 30 września 2024. 
W tym czasie wpłynęło 356 wniosków, przyznano 299 świadczeń na łączną kwotę 119 829,59 zł. 
Wydano 52 decyzje odmowne, jeden wniosek pozostał bez rozpatrzenia, który został złożony po 
terminie, jeden wniosek wycofany przez wnioskodawcę, natomiast trzy wnioski pozostały do 
rozpatrzenia. Wypłata nastąpi po otrzymaniu środków na ten cel. Na bieżąco przyjmowane są 
wnioski i wydawane decyzje ze świadczeń rodzinnych, dodatków mieszkaniowych, pomocy 
społecznej i wszystkich innych spraw z zakresu działalności ośrodka oraz dodatkowych 
programów Ministerstwa Rodziny, Pracy i Polityki Społecznej. Informacje dotyczące oświaty.  
7 października uroczyście wręczyłem 9 stypendystom stypendium dla uczniów uzdolnionych  
w ramach lokalnego programu wspierania uczniów uzdolnionych, pobierających naukę na 
terenie gminy Zaniemyśl bez względu na miejsce zamieszkania. 10 października o godzinie 17  
w Gminny Ośrodku Kultury w Zaniemyślu odbyła się uroczystość z okazji Dnia Edukacji 
Narodowej przygotowana przez Szkołę Podstawową w Śnieciskach. Zaproszeni zostali wszyscy 
czynni i emerytowani nauczyciele oraz pracownicy administracyjni z obsługi z wszystkich 
jednostek oświatowych, dla których organem prowadzącym jest Gmina Zaniemyśl oraz 
pracownicy Centrum Usług Wspólnych. Każda zaproszona osoba otrzymała różę i drobny 
upominek, a ja złożyłem życzenia wszystkim zebranym gościom i podziękowałem za 
zaangażowanie, wysiłek i trud włożony w ich pracę oraz wręczyłem sześciu nauczycielom 
nagrodę Wójta Gminy Zaniemyśl. Po uroczystości zaproszeni goście udali się na słodki 
poczęstunek do restauracji. 18 października został złożony wniosek o dofinansowanie z tytułu 
wzrostu zadań szkolnych i pozaszkolnych, polegającego na wzroście liczby uczniów 
przeliczeniowych w odniesieniu do danych przyjętych do naliczenia algorytmu części oświatowej 
subwencji ogólnej do 2024 roku. Tutaj kilka informacji z poszczególnych jednostek. Szkoła 
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Podstawowa imienia Ryszarda Wincentego Berwińskiego w Zaniemyślu. 12 września szkoła 
podpisała umowę, podpisała porozumienie o współpracy w ramach programu „Aktywna Szkoła”, 
realizowane przez Fundację Orły Sportu i Ministerstwo Sportu i Turystyki. 17 października 
uczniowie klas ósmych wzięli udział w obchodach stulecia działalności Oddziału Poznańskiego 
Polskiego Towarzystwa Fizycznego na Uniwersytecie Adama Mickiewicza w Poznaniu. Uczniowie 
uczestniczyli w przygotowaniach, wykładach, pokazach oraz prezentacjach naukowych dla szkół  
z dziedziny fizyki oraz zwiedzili wystawę mulƟmedialną Europejskiego Laboratorium Fizyki 
Cząstek CERN. Szkoła Podstawowa w Śnieciskach, realizowała projekt edukacyjny „Szkoła 
Przyjazna Uczniom” oraz „Wspólnie Mocniejsi Uczymy się przez integrację”. Przedszkole 
Samorządowe Kolorowy Świat w Zaniemyślu od 27 września przedszkole w ramach współpracy  
z Gminną Komisją Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Zaniemyślu rozpoczęło cykl 
warsztatów z horƟterapii, czyli metody terapeutycznej, która wykorzystuje kontakt z roślinami  
w celu poprawy zdrowia psychicznego i fizycznego. 2 października odbyły się warsztaty 
dogoterapeutyczne w ramach ogólnopolskiej akcji edukacyjnej „My nie gryziemy”. Były to 
warsztaty o tematyce bezpiecznego obcowania ze zwierzętami, profilaktyki pogryzień, zwrócenie 
uwagi na sygnały wysyłane przez zwierzęta, psy w szczególności. Szkoła Podstawowa im. Jana 
Pawła II w Pigłowicach. 11 października w szkole obchodzono Dzień Komisji Edukacji Narodowej. 
Z tej okazji społeczność szkolna wzięła udział w uroczystej akademii przygotowanej przez dzieci 
oddziałów przedszkolnych oraz z reprezentantów klas 4-8. Zakład Gospodarki Komunalnej, jak 
zwykle tych zadań jest sporo, oprócz tych, które są robione ciągle, ja tylko powiem o tym 
najważniejszym, najważniejszych w zasadach. W okresie międzysesyjnym przedsiębiorstwo 
wykonało dwa przyłącza kanalizacyjne i cztery przyłącza wodociągowe. Oczywiście nadal trwają 
prace nad budową odcinka sieci wodociągowej FI 110 w miejscowości Czarnotki. Nadal trwają 
prace wiertnicze odwiertu awaryjnego numer 4 nowej studni głębinowej Stacji Uzdatniania 
Wody w Brzostku. Spółka o swych działaniach informuje na bieżąco mieszkańców gminy przez 
stronę internetową spółki oraz na profilu na Facebooku. Jeśli Państwo są zainteresowani 
dodatkowymi informacjami, czym się zajmuje spółka, zapraszam na te strony. Referat 
Inwestycyjny i Gospodarki Komunalnej. Trwają prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 
budowlane w Domku Szwajcarskim na wyspie Edwarda w Zaniemyślu. Trwają również prace przy 
budowie świetlicy wiejskiej wraz z infrastrukturą techniczną i wyposażeniem w miejscowości 
Jeziory Wielkie. Termin zakończenia budowy przewidywany jest na czerwiec 2025. Panie Sołtysie, 
prace trwają, prawda? Posuwają się do przodu. Widać postępy? Bardzo mnie to cieszy. W dniu 
21 października 2024 roku podpisano umowę na budowę kanalizacji sanitarnej dla miejscowości 
Lubonieczek etap pierwszy i drugi, na łączną kwotę 7 697 130 złotych i 90 groszy. Wykonawcą 
będzie firma BUD-AN z Kalisza termin zakończenia budowy przewidywany na styczeń 2026 roku. 
Jest to 455 dni od podpisania umowy. Rozstrzygnięto również zamówienie publiczne pod 
tytułem zagospodarowanie odpadów komunalnych z nieruchomości zamieszkałych oraz domków 
letniskowych lub innych nieruchomości wykorzystanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe, na 
których powstają odpady komunalne, jak również z PSZOK-u z terenu gminy Zaniemyśl w okresie 
od 1 stycznia 2025 do 31 grudnia 2025. W dniu 29 października 2024 roku zostanie podpisana 
umowa z Wielkopolskim Centrum Recyklingu Spółka z o.o. w Jarocinie na kwotę 1 750 744,25 zł 
bruƩo, w tym kwota 1 458 953,54 zł bruƩo - podstawowy zakres zamówienia, a kwota  
291 790,71 zł bruƩo jest to opcjonalny zakres zamówienia. Trwa zamówienie publiczne dla 
inwestycji polegającej na modernizacji oświetlenia drogowego na terenie gminy Zaniemyśl, 



8 
 

realizowanego w ramach dofinansowania z rządowego w Funduszu Polski Ład. Program 
inwestycji strategicznych Rozświetlamy Polskę i w dniu 18 października 2024 roku otwarto 
zamówienie, wpłynęła jedna oferta, trwa analiza. Trwa zamówienie publiczne na kompleksową 
dostawę energii elektrycznej wraz z usługą dystrybucji do gminy Zaniemyśl w okresie od stycznia 
pierwszego 2025 roku do grudnia 31 2025 roku. Trwa naprawa frontowego ogrodzenia 
zabytkowego w Parku Łęknie. Jak Państwo zwrócicie uwagę, jesteśmy już przy samym końcu tej 
inwestycji. Zgodnie z umową termin ma, termin oddania inwestycji ma nastąpić 2 listopada. Ja 
myślę, że nastąpi to wcześniej. Kwota odbudowy dwóch przęseł, przęsło 54 i przęsło 55 jest to 
kwota 80 000 złotych bruƩo. Ogłoszono zapytanie ofertowe na dostawę i montaż 10 lamp 
solarnych na terenie gminy Zaniemyśl. Termin składania ofert do dnia 30 października 2024 roku. 
Termin składania ofert do dnia 22 listopada 2024 roku. Przypominam również, że w Urzędzie 
Gminy Zaniemyśl można składać cały czas wnioski na dofinansowanie z programów Czyste 
Powietrze i Ciepłe Mieszkanie. Punkt konsultacyjny jest czynny w poniedziałki od godziny 14 do 
16 oraz od wtorku do czwartku od godziny 14 do godziny 15. Informacja z działalności Gminnego 
Ośrodka Kultury. Gminy Ośrodek Kultury rozpoczął nowy sezon artystyczny 6 października. Tego 
dnia odbył się koncert kameralny w wykonaniu kwartetu smyczkowego Filharmonii Poznańskiej 
imienia Tadeusza Szeligowskiego. Byliśmy wspólnie z Sekretarzem, bardzo ładny, ci z Państwa, 
których nie było, to żałujcie i zapraszamy na takie wydarzenia w naszej gminie, no bo naprawdę 
GOK robi to bardzo, bardzo ładnie. Pani Dyrektor, dziękuję z tego miejsca za organizację.  
W październiku GOK rozpoczął cykliczne zajęcia. Oprócz konsultacji, zajęć realizowanych do tej 
pory pojawiły się także nowe formy aktywności takie jak majsterkowanie dla dzieci czy chór 
rozrywkowy. Obecnie w ofercie mamy 22 różne grupy działające w strefach edukacji kulturalnej, 
muzycznej, tanecznej, językowej, rękodzielniczej, plastycznej, wokalnej, rekreacyjnej. 
Tygodniowo w zajęciach bierze udział około 250 osób. W dniach 12-13 października w GOK 
odbywał się fesƟwal podróżniczy, którego GOK również był współorganizatorem i ponownie 
razem z Sekretarzem na tym fesƟwalu byliśmy. Bardzo fajne opowieści, relacje podróżników  
z całego świata, także również polecam Państwu jeśli coś takiego, a wierzę, że tak będzie 
organizowane, do przyjścia i spędzenia bardzo miłej niedzieli akurat w tym wypadku. W minioną 
sobotę 26 października odbył się występ Kabaretu Trzecia Strona Medalu. W okresie 
sprawozdawczym GOK bezpłatnie użyczał salę oraz sprzęt nagłaśniający na spotkania organizacji 
pozarządowych, warsztaty, uroczystości szkolne oraz gminne. Informacja międzysesyjna  
z Biblioteki Publicznej. W dniu 23 września odbyło się spotkanie podróżnicze z Michałem 
Szulimem. Tym razem odwiedziliśmy nieznane miejsca Europy, z dala od utartych szlaków. 
Prelegent jest także autorem trzech książek podróżniczych, które biblioteka otrzymała w darze 
do zbiorów. Spotkanie klubowiczów Dyskusyjnego Klubu Książki przeprowadzono w dniu 24 
września, a tematem spotkania była opowieść Łukasza Orbitowskiego pod tytułem „Chodź ze 
mną”. Od października w Bibliotece Zaniemyskiej na wszystkich przedszkolaków z roczników 18 -
21 i ich rodziców czekają bezpłatne wyprawki czytelnicze w nowej ogólnopolskiej kampanii 
„Mała Książka - Wielki Człowiek” realizowanej przez Instytut Książki ze środków Ministra Kultury  
i Dziedzictwa Narodowego. Biblioteka uczestniczyła w piątej edycji FesƟwalu Podróżniczego  
w Zaniemyślu w dniach 12-13 października. Efektem było spotkanie z Arkadym Pawłem 
Fiedlerem pod tytułem „PoDrodze. Maluchem przez Amerykę Południową”. Spotkanie dla dzieci  
z Niepublicznego Przedszkola „Montessori Kraina Rozwoju” odbyło się w dniu 8 października. 
Tematem był czas i zegary. W dniu 9 października naszą bibliotekę odwiedził Pan Tadeusz 
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Bogacki, emerytowany nauczyciel, mieszkaniec Zaniemyśla oraz autor książek dla dzieci  
i dorosłych. Pan Tadeusz spotkał się z uczniami dwóch klas pierwszych ze Szkoły Podstawowej  
z Zaniemyśla. 22 października gościem biblioteki była pisarka książek obyczajowych  
i kryminalnych Pani Katarzyna Janus. Spotkanie było zorganizowane dla dorosłych czytelników.  
I Pani Dyrektor również chciałbym podziękować za zaangażowanie oraz pracę w bibliotece. 
Mamy jeszcze tylko jedną informację i już kończymy. Informacja z analizy oświadczeń 
majątkowych złożonych Wójtowi Gminy Zaniemyśl. Działając na podstawie artykułu 24h ustęp 6  
i 12 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku, o samorządzie gminnym, dokonana analiza oświadczeń 
majątkowych. Oświadczenia majątkowe wraz z kopią swojego zeznania o wysokości osiągniętego 
dochodu w roku podatkowym PIT za rok poprzedni składają w dwóch egzemplarzach Wójt 
Wojewodzie, Sekretarz Gminy, Skarbnik Gminy, kierownik jednostki organizacyjnej gminy, osoba 
zarządzająca i członek organizmu zarządzającego gminą, osobom prawnym, oraz osoba wydająca 
decyzje administracyjne w imieniu Wójta Wójtowi. Wszystkie oświadczenia złożono  
w ustawowym terminie, to znaczy do 30 kwietnia 2024 roku wraz z kopią swojego zeznania  
o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym PIT za rok poprzedni w dwóch 
egzemplarzach. Wójt Gminy poprzedniej kadencji oświadczenie swoje złożyła do 30 kwietnia 
2024 roku oraz na dwa miesiące przed upływem kadencji. Wójt Gminy obecnej kadencji, czyli ja, 
oświadczenie swoje złożyłem do dnia 5 czerwca 2024 roku, czyli oświadczenie złożone  
w terminie 30 dni od dnia złożenia ślubowania. Sekretarz Gminy oświadczenie swoje złożył dnia 
6 sierpnia 2024 roku. Oświadczenie złożone w terminie 30 dni od zatrudnienia. Zgodnie  
z dyspozycją artykułu 24h ustęp 6 ustawy, jeden egzemplarz oświadczeń majątkowych wraz  
z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym PIT przekazano do 
właściwych urzędów skarbowych, czyli do Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskiej, Śremie  
i w Poznaniu. Oświadczenia majątkowe zostały udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej 
Urzędu Gminy Zaniemyśl. Podczas przeprowadzonej analizy oświadczeń za 2024 rok  
i porównania treści analizowanego oświadczenia majątkowego oraz załączonej kopii zeznania  
o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym PIT z treścią uprzednio złożonych 
oświadczeń majątkowych oraz dołączonymi do nich kopiami zeznań o wysokości osiągniętego 
dochodu w roku podatkowym PIT stwierdzono nieprawidłowości. Uchybienia mają głównie 
charakter formalny spowodowany brakiem dokładności przy sporządzaniu oświadczeń,  
a przedstawione wnioski winny służyć do wyeliminowania nieprawidłowości w oświadczeniach 
za lata następne. To było wszystko z informacji międzysesyjnych. Jeszcze raz chciałem wszystkim 
osobom, które te informacje międzysesyjne dla mnie przygotowały, serdecznie podziękować za 
wkład i zaangażowanie. Dziękuję ślicznie i oddaję głos Panu Przewodniczącemu.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Dziękuję. Czy są pytania do przedstawionych informacji? Nie widzę, w takim razie przechodzimy 
do kolejnego punktu porządku obrad, punkt siódmy, interpelacje i zapytania Radnych.  

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

W dyskusji wziął udział: 
Radny Mateusz Manikowski 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Czy Radni składają interpelacje? Pan Radny Mateusz Manikowski, proszę.  
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Radny Mateusz Manikowski 
Dziękuję bardzo, mam dwie interpelacje. Jedna tyczy się Planu Ogólnego, druga tyczy się 
utrzymania zieleni i czystości. Zacznijmy od Planu Ogólnego. Na podstawie artykułu 24 ustawy 3  
i 6, ustępu 3 i 6 ustawy z 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym zwracam się z prośbą 
odnośnie przygotowywania Planu Ogólnego Gminy Zaniemyśl. Z racji tego, że Plan Ogólny jest 
bardzo ważnym aktem prawa miejscowego, proszę o:  
1. Zapewnienie mieszkańcom aktywnego udziału w procesie tworzenia planu. Wypracowanie 
wizji mieszkańców odnośnie wyglądu i funkcjonowania Placu Berwińskiego po rewitalizacji, które 
odbyło się we wrześniu tego roku, pokazuje z jednej strony, że można to zrobić w sposób 
efektywny, a z drugiej, że mieszkańcy chcą wpływać na to, jak będzie wyglądać i funkcjonować 
nasza Gmina. Uprzedzając pytania wniosków do Planu Ogólnego z maja tego roku oraz 
ewentualnych konsultacji po skończonych pracach, nie można uznać za wystarczającą formę 
zaangażowania mieszkańców w procesie tworzenia tak istotnego prawa miejscowego. Nawet 
jeżeli ustawodawca uznałby je za wystarczające, to nie są one wystarczające w realiach naszej 
gminy.  
2. Przygotowanie dokumentacji z wyprzedzeniem czasowym tak, aby zostawić wystarczająco 
dużo czasu na wyżej wspomniane zaangażowanie mieszkańców oraz podjęcie decyzji przez Radę 
Gminy.  
3. przedstawienie planowanego harmonogramu prac.  
4. Upublicznienie wniosków do Planu Ogólnego, które wpłynęły.  
5. Wykonawstwo prac Planu Ogólnego. To zresztą tyczy się wykonawstwa prac Planu Ogólnego. 
Ile ofert wpłynęło oraz na jakich warunkach, według dokładnie jakich kryteriów został wybrany 
wykonawca.  
6. Przedstawienie postępów prac wykonawcy prac Planu Ogólnego co sesje Rady Gminy  
z mapami, czyli w informacjach międzysesyjnych.  
7, przedstawienie, właściwie przedstawianie tam powinno być, nie przedstawienie, tylko 
przedstawianie. Przedstawianie postępów prac Gminnej Komisji Urbanistyczno-Architektonicznej 
co sesje Rady Gminy z mapami i również w informacjach międzysesyjnych.  
Pozdrawiam Mateusz Manikowski. To jest pierwsza interpelacja. Będzie dostarczona w formie 
pisemnej prawdopodobnie jutro.  
Druga interpelacja. Szanowny Panie Wójcie, i tu pominę to cytowanie przepisów, w związku  
z zaniedbaniem czystości oraz zieleni w naszej gminie, na moją prośbę 22 lipca 2024 doszło do 
spotkania, w którym uczestniczył między innymi Wójt Gminy Zaniemyśl oraz Prezes Zakładu 
Gospodarki Komunalnej. Na spotkaniu doszliśmy wspólnie do wniosku, że forma współpracy 
Urzędu Gminy i Zakładu Gospodarki Komunalnej odnośnie utrzymania czystości i utrzymania 
zieleni jest dalece nieefektywna. W trakcie spotkania przedstawiałem Państwu sugesƟe 
rozwiązań tego problemu. Minęło 3 miesiące od naszej rozmowy i chciałbym, aby przedstawił 
Pan mieszkańcom i Radzie Gminy Plan naprawy funkcjonowania utrzymania zieleni i utrzymania 
czystości oraz opis podjętych już kroków. Dziękuję bardzo.  

8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Dziękuję. Czy są jeszcze inne interpelacje? Nie widzę. Inni Radni nie zgłaszają, interpelacji nie 
składają. W takim razie przechodzimy do punktu ósmego, odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
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Radnych. Na poprzedniej sesji, nie wpłynęły żadne interpelacje. W takim razie przejdziemy do 
punktu dziewiątego. 

 9. Podjęcie uchwał: 

  1) w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na 2024 r.; 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Punkt dziewiąty, porządku obrad, to podjęcie uchwał. Wszystkie projekty zostały przedstawione  
i szczegółowo omówione na posiedzeniu wspólnym Rady Gminy Zaniemyśl, dnia 21 września 
bieżącego roku. W związku z powyższym też zwracam uwagę, że projekty uchwały umieszczone 
są w systemie eSesja oraz w Biuletynie Informacji Publicznej w zakładce Rada Gminy. Projekt 
uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na 2024 r. przedstawiła 
Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler. Przejdziemy teraz do omówienia uchwał.  

Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na bieżący rok. Omówiony był, tak jak 
Pan Przewodniczący przed chwilką wspomniał, na Wspólnej Komisji. W międzyczasie zaszła 
potrzeba wprowadzenia do tego projektu autopoprawek. Te autopoprawki będą w szczególności 
dotyczyły załącznika numer 1. Wiążą się one ze zwiększeniem ogółem. Te autopoprawki dotyczą 
zmian, które omówiliśmy na Wspólnej Komisji. I tak dodatkowo proponujemy zwiększyć dochody 
o kwotę 11 561,99 zł. W tym o taką samą kwotę zwiększamy wartość dochodów majątkowych.  
I co teraz, że tak powiem, składa się na tą zmianę. Pierwsze zmiany dotyczą działu 750, 
administracja publiczna, rozdział 750.23 i tu odsyłam Państwa do załącznika numer 1. Te zmiany 
będą dotyczyły paragrafów 20.07, 20.09, 62.07 i 62.09. Paragrafy te przedstawiają nam wartości, 
jakie nasza Gmina otrzymała w związku z dofinansowaniem zadania Cyberbezpieczny Samorząd. 
I tak, jeśli chodzi o zmiany w paragrafie 20.07, zmniejsza się kwotę zmian w stosunku do projektu 
uchwały, który był Państwu przedstawiony, o kwotę 21 274,14 zł. Po wprowadzeniu tej zmiany 
ostateczna wartość tego paragrafu to będzie kwota 111 689,27 zł. Zmiany w paragrafie 2009, 
zwiększa się kwotą zmian o wartość 9 712,15 zł. I ostateczna wartość tego paragrafu to będzie 
kwota 21 274,14 zł. Jeśli chodzi o zmianę w paragrafie 6207, zwiększa się kwotą zmian o wartość 
21 274,14 zł. Ostateczna wartość paragrafu po zmianie to kwota 30 833,62 zł. I zmianę  
w paragrafie 6209, zmniejsza się kwotą zmian o wartość 9 712,15 zł. Ostateczna wartość tego 
paragrafu to będzie kwota 5 873,03 zł. Dodatkowa zmiana dotyczy działu 756, rozdziału 756.16, 
paragraf 0500, czyli wpływy z podatku od czynności cywilnoprawnych. I tu proponujemy 
wprowadzić zwiększenie wartości tego paragrafu o kwotę 11 561,99 zł. Wartość paragrafu po 
zmianach będzie to kwota 411 561,99 zł. I te wszystkie zmiany, które przed chwilą 
przedstawiłam, zapisane będą w załączniku i dotyczą załącznika numer 1. W związku z tymi 
zmianami, czy w związku ze zwiększeniem dochodów o wspomnianą kwotę 11 561,99 zł, 
zmniejszy się wartość deficytu, właśnie o tą wartość, i po zmianie deficyt wynosić będzie  
5 290 515,90 zł. Wprowadzono także zmiany w załączniku numer 4, który przedstawia przychody  
i rozchody budżetu. I ta zmiana będzie dotyczyła rozchodów, zwiększenia ich wartości  
w paragrafie 994, czyli przelewy na rachunki lokat. I to zwiększenie także jest o kwotę 11 561,99 
zł. I po zmianach wynosić będzie 36 706,65 zł. Czyli zmiany dotyczą dwóch załączników. Treści 
przedstawiane w załączniku numer 1 i w załączniku numer 4. Jeśli chodzi o samą treść uchwały, 
to te zmiany, które przed chwilką Państwu przedstawiłam, rzutują na zmiany wartości  
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w paragrafie pierwszym, który przedstawia nam kwotę dochodów.  
W paragrafie trzecim, gdzie mamy przedstawiony deficyt budżetu gminy. I paragraf czwarty,  
w którym przedstawione są przychody i rozchody budżetu.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Czy Radni mają pytania, uwagi do projektu uchwały? Nie widzę pytań i uwag. W takim razie 
proszę o podłączenie głosowania autopoprawek.  

 Głosowano w sprawie: 

w sprawie autopoprawki dotyczącej zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na 2024 r.; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Teraz przejdziemy do głosowania projektu uchwały. Z autopoprawkami proszę o podłączenie.  

 Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Zaniemyśl na 2024 r.; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/40/2024 stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

  2) w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 
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Skarbnik Gminy Agnieszka Scheffler 
Ten projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl, która 
obowiązuje w bieżącym roku budżetowym, przygotowywany jest w oparciu o podjętą uchwałę  
w sprawie zmian w budżecie. W związku z tym, że Państwo przegłosowaliście autopoprawki, to 
te autopoprawki rzutują również nam na wielkości zawarte w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 
Stąd potrzeba przygotowania tych autopoprawek. Autopoprawki dotyczą roku 2024. załącznika 
numer 1, który przedstawia Wieloletnią Prognozę Finansową. Te zmiany dotyczą pozycji 1, 
dochody ogółem, czyli zwiększenie kwotą 11 561,99 zł. W tym zwiększenie wartości dochodów 
majątkowych, czyli zwiększenie pozycji 1-2, również kwotą 11 561,99 zł. Następnie zmiany 
dotyczą pozycji 1.1.4. Pozycja ta przedstawia dochody z tytułu dotacji i środków przeznaczonych 
na cele bieżące. Tu jest zmniejszenie o kwotę 11 561,99 zł. Natomiast w pozycji 1.2.2,  
w której zawarte są wartości dotyczące dotacji oraz środków przeznaczonych na inwestycje, 
prowadzone jest zwiększenie o kwotę 11 561,99 zł. Również jak w przypadku uchwały, zmiany 
uchwały budżetowej, tutaj również w pozycji numer 3, która przedstawia wynik budżetu, wynik 
budżetu zwiększy się o kwotę 11 561 099 groszy. W związku z tym, że wynik budżetu jest 
deficytem, to ten deficyt, właśnie taką kwotę ulega zmniejszeniu. Po zmianach wynosić będzie  
5 290 515,90 zł. Zmiany zawarte są również w pozycji numer 5, która przedstawia nam rozchody 
budżetu. I tu wprowadzone jest zwiększenie o dodatkową kwotę 11 561,99 zł. Z jednoczesnym 
zwiększeniem pozycji 5.2, która przedstawia nam inne rozchody niezwiązane ze spłatą długu. I tu 
również jest zwiększenie kwotą 11 561,99 zł. i po zmianach wartość ta wynosić będzie 36 706 
złotych i 65 groszy.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Czy Radni mają pytania, uwagi do przedstawionej autopoprawki? Nie widzę takowych uwag.  
W takim razie proszę o podłączenie głosowania nad autopoprawkami. Proszę Radnych o oddanie 
głosu. 

 Głosowano w sprawie: 

w sprawie wprowadzenia autopoprawki dotyczącej zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Zaniemyśl; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Przejdziemy teraz do głosowania nad projektem uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 
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Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl. Czy Radni mają pytania, uwagi do projektu uchwały? Nie 
widzę takowych uwag. W takim razie proszę o podłączenie głosowania. 

 Głosowano w sprawie: 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Zaniemyśl; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/41/2024 stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu. 

3) w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji i złożenia wniosku aplikacyjnego przez Gminę 
Zaniemyśl w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania Odporności, B1.1.3 Wymiana 
źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół; 

 Głosowano w sprawie: 

w sprawie przyjęcia przedsięwzięcia do realizacji i złożenia wniosku aplikacyjnego przez Gminę 
Zaniemyśl w ramach Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększania Odporności, B1.1.3 Wymiana 
źródeł ciepła i poprawa efektywności energetycznej szkół; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/42/2024 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

  4) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w najem i odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy najmu nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/43/2024 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  

  5) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 

 Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/44/2024 stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  

  6) w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzewa uznanego za 
pomnik przyrody rosnącego w parku krajobrazowym w zespole dworskim na Wyspie Edwarda 
Raczyńskiego w Zaniemyślu; 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie uzgodnienia przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjnych drzewa uznanego za pomnik 
przyrody rosnącego w parku krajobrazowym w zespole dworskim na Wyspie Edwarda 
Raczyńskiego w Zaniemyślu; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/45/2024 stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  

  7) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 

Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/46/2024 stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  

  8) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/47/2024 stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  

  9) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 

 Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/48/2024 stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  

  10) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/49/2024 stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu  

  11) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 

 Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/50/2024 stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu 

  12) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/51/2024 stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokołu 

  13) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku 
przetargowego trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 

 Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę i odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy dzierżawy nieruchomości stanowiącej własność Gminy Zaniemyśl; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/52/2024 stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu 

  14) w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości stanowiącej własność 
Gminy Zaniemyśl; 
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Głosowano w sprawie: 

w sprawie wyrażenia zgody na oddanie w dzierżawę nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Zaniemyśl; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/53/2024 stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokołu 

  15) w sprawie uchylenia uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów; 

 Głosowano w sprawie: 

w sprawie uchylenia uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/54/2024 stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu 

  16) w sprawie ustalenia wysokości diet dla Radnych Rady Gminy Zaniemyśl oraz należności  
z tytułu zwrotu kosztów podróży służbowych. (punkt zdjęto z porządku obrad) 

  17) w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Czy Radni mają pytania, uwagi do projektu uchwały? Proszę bardzo, Pan Radny Mateusz 
Manikowski. 
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Radny Mateusz Manikowski 
Tak, dla pewności ta skarga będzie rozpatrywana przez Komisję Skargi i Zażaleń, czy przez Wójta?  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Będzie przez Wójta rozpatrywana. Projekt uchwały odczytał Przewodniczący Rady Gminy 
Zaniemyśl.  
Czy Radni mają pytania, uwagi do przedstawionego projektu uchwały? Jeszcze jakieś 
dodatkowe? Nie widzę takowych zgłoszeń. W takim razie przejdziemy do głosowania. Proszę  
o podłączenie głosowania. 

 Głosowano w sprawie: 

w sprawie przekazania skargi według właściwości. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
Marcin Brylewski, Paweł  Jagodziński, Filip Kalisz, Katarzyna  Konieczna, Kacper Łaniak, Michał  
Maliński, Mateusz Manikowski, Przemysław Nowak, Ewelina Sikorska, Ewelina Siudzińska, 
Krzysztof Stróżyk, Katarzyna Szymczak-Kozak, Piotr Walkowiak, Arleta Wizła 

NIEOBECNI (1) 
Michał Marciniak 

Uchwała nr VII/55/2024 stanowi załącznik nr 18 do niniejszego protokołu 

 10. Wolne głosy i wnioski. 

W dyskusji wzięli udział: 

Radny Mateusz Manikowski 
Radna Ewelina Siudzińska 
Radny Paweł  Jagodziński 
Radna Ewelina Sikorska 
Radny Paweł  Jagodziński 
Wójt Grzegorz Grala 
kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 
Małgorzata Fertała 

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszego porządku obrad. Punkt dziesiąty, wolne głosy  
i wnioski. Tutaj na wstępie odczytam właśnie też informację dotyczącą analizy oświadczeń 
majątkowych złożonych przez Radnych Rady Gminy Zaniemyśl. Analiza dotyczy Radnych 
poprzedniej i obecnej kadencji Rady Gminy Zaniemyśl. Na podstawie artykułu 24h ust. 6 i 12, 
ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym, to jest Dziennik Ustaw z 2024 roku, 
pozycja 1465, dokonano analizy oświadczeń majątkowych. Radni oświadczenie majątkowe, wraz 
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z kopią swojego zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym za rok 
poprzedni, składają w dwóch egzemplarzach do Przewodniczącego Rady Gminy. Oświadczenia 
zostały złożone w ustawowym terminie do 30 kwietnia 2024 roku według stanu na dzień  
31 grudnia 2023 roku. Oświadczenia zostały złożone przez wszystkich Radnych kadencji 2018-
2024 oraz 2024-2029. Dodatkowo Radni kadencji 2018-2024 złożyli swoje oświadczenia na dwa 
miesiące przed upływem kadencji. Oświadczenia zostały złożone przez wszystkich Radnych. 
Zgodnie z artykułem 24h ustęp 6 wyżej wymienionej ustawy, jeden egzemplarz oświadczeń 
majątkowych wraz z kopią zeznania o wysokości osiągniętego dochodu w roku podatkowym, PIT 
dotyczy oświadczeń składanych do 30 kwietnia 2024 roku, przekazano do właściwego Urzędu 
Skarbowego, czyli do Urzędu Skarbowego w Środzie Wielkopolskim. Oświadczenia majątkowe 
zostały udostępnione w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy Zaniemyśl. Podczas 
przeprowadzonej analizy oświadczeń stwierdzono nieprawidłowości. Uchybienia mają głównie 
charakter formalny, spowodowany brakiem dokładności przy sporządzaniu oświadczeń,  
a przedstawione wnioski winny służyć do wyeliminowania nieprawidłowości  
w oświadczeniach za lata następne. Czy ktoś z Radnych, a później z osób obecnych tutaj na sali 
obrad chciałby zabrać głos lub wnioski? Proszę bardzo, widzę zgłoszenia. Według kolejności 
zgłoszeń udzielam głosu Panu Radnemu Mateuszowi Mańkowskiemu.  

Radny Mateusz Manikowski 
Dziękuję bardzo. Mam trzy, trzy kwesƟe. Pierwsze to Dworcowa, słupek przy progu 
zwalniającym, a właściwie brak słupka. Mieszkaniec ulicy Dworcowej wielokrotnie prosił Urząd 
Gminy o zainstalowanie słupka, tak aby samochody nie mogły omijać progu zwalniającego. 
Niestety od bodajże półtora roku nie zostało to wykonane i myślę, że to jest zbyt długi okres 
czasu na wykonanie takiej prośby. Proszę o przyspieszenie wykonania tej prośby mieszkańca, to 
jest pierwszy punkt.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Panie Radny Mateuszu, proszę trochę bliżej mikrofon.  

Radny Mateusz Manikowski 
Czy w takim razie mam powtórzyć to, co powiedziałem przed chwilą, czy nie?  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
No na przyszłość.  

Radny Mateusz Manikowski 
Punkt drugi. W związku z moim głosem z sesji wrześniowej odnoszącym się do informacji 
przekazywanych w związku z tak zwanym patrolem obywatelskim, o zagrożeniu wobec dzieci, czy 
Wójt zapytał pisemnie szkołę o potwierdzenie tych informacji i czy wpłynęła już odpowiedź?  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Czyli rozmawiałem ze szkołą i nie ma takiej informacji, żeby coś takiego było. Także na piśmie 
tego nie złożyłem.  

Radny Mateusz Manikowski 
A czy może lepiej, żebyśmy na piśmie to mieli?  



23 
 

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Jeśli Radny tak uważa, no to możemy mieć to na piśmie.  

Radny Mateusz Manikowski 
Dziękuję. Punkt trzeci. W związku z planami inwestycyjnymi i spotkaniami z hiszpańskim 
inwestorem 6 listopada, czy mógłby Wójt poprosić o przygotowanie i dostarczenie Radzie 
dokumentu, notatki, w którym określa, jakiego rodzaju inwestycje mają zostać wybudowane? Jak 
będą funkcjonować i ich przybliżoną lokalizację na mapie wraz z przybliżoną powierzchnią 
zabudowy? Ma to służyć temu, aby spotkania z inwestorem były jak najbardziej rzeczowe  
i żebyśmy mogli rozmawiać konkretnie. Dziękuję bardzo.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
To jest spotkanie koncepcyjne, także na to spotkanie zapraszam Pana Radnego serdecznie, jeśli 
Pan będzie miał czas, żeby przyjść i zobaczyć i posłuchać, co w ogóle tam jest planowane. Na 
dzień dzisiejszy tych informacji nie mamy. Wiemy, że koncepcja jest tworzona, więc na tym 
spotkaniu wszystko będzie opowiedziane. Nie widzę teraz jakby sensu pytania go, co tam będzie, 
jeśli będziemy mieli to przedstawione na koncepcji.  

Radny Mateusz Manikowski 
No to w takim razie proszę poprosić w czasie tego spotkania, bo po spotkaniu jako, główny organ 
reprezentujący Gminę ma Pan prawo prosić o takie coś.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Oczywiście, że poproszę. I będzie z tego spotkania mam nadzieję też jakaś notatka oraz cała 
dokumentacja plus koncepcja jest przygotowywana dla nas, dla Państwa, dla Radnych, bo to Wy 
podejmiecie decyzję. Po spotkaniu to wszystko będzie gotowe. Rozumiem, że Pana nie będzie na 
spotkaniu?  

Radny Mateusz Manikowski 
Będę oczywiście, to jest bardzo ważne dla naszej Gminy. Już na pierwszym spotkaniu poprosiłem 
o taką notatkę, dlatego, że będzie nam łatwiej rozmawiać, jak będziemy mieć konkrety. Na 
poprzednim spotkaniu, Państwo może o tym nie wiecie, coś było rysowane na tablicy, ale trudno 
po prostu mówić o konkretach, a my powinniśmy rozmawiać o konkretach.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Dlatego to spotkanie jest zwoływane, bo będziemy tam rozmawiać o konkretach.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Panie Radny, to już ostatnie pytanie?  

Radny Mateusz Manikowski 
Tak, dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Dziękujemy. Udzielam głosu Pani Radnej Ewelinie Siudzińskiej, proszę bardzo.  

Radna Ewelina Siudzińska 
Dziękuję bardzo. Ja tutaj też mam kilka kwesƟi do przedstawienia. Jedna z nich, to Chciałam się 
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tylko odnieść tutaj do Pana Radnego Manikowskiego, który mówił o tym, że nasz Zaniemyśl 
wymaga sprzątania, bo jest, no nie ukrywajmy, że jest brudno. I chciałam tutaj się zapytać, że 
może by Gmina rozważyła taką możliwość, żeby wejść w porozumienie z powiatem odnośnie 
sprzątania naszych ulic gminnych i tutaj powiatowych. Może by było można jakieś porozumienie 
zrobić, żebyśmy mogli jakoś wspólnie o ten nasz Zaniemyśl i okoliczne miejscowości dbać. To jest 
jedna moja uwaga. Drugie moje zapytanie: była mowa, że będziemy mieć regulamin użytkowania 
parku i mam pytanie, czy on już jest przygotowywany, czy będzie przygotowywany? Czy coś 
można bardziej na ten temat powiedzieć? Bo to już trochę trwa i regulaminu nie ma.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
To poproszę w takim razie kierownika referatu, aby się wypowiedział w tym temacie regulaminu.  

kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 
Państwo mieli przedstawioną wstępną koncepcję tego regulaminu, w zasadzie trzech 
regulaminów. Czekamy jeszcze za uwagami do tego. Dotychczas złożyła je jedna osoba. Jeżeli nie 
będzie uwag w najbliższym czasie, to te regulaminy powstaną na najbliższą komisję i będą 
Państwu przedstawione. Będzie to według wersji, którą Państwo już wstępnie mieliście 
przedstawione. Także jak będzie sesja w listopadzie, będą regulaminy dla trzech parków 
przedstawione.  

Radna Ewelina Siudzińska 
Dziękuję i moje pytanie jeszcze brzmi następująco, bo będziemy mieć regulamin użytkowania 
parku, ale myślę, że należy wziąć pod uwagę, abyśmy jeszcze mieli regulamin opieki nad parkami, 
które są w naszej Gminie. Może w takim ogólnym regulaminie dla wszystkich parków, które są na 
naszej Gminie, też wziąć pod uwagę i wpisać w tym regulaminie, żeby na przykład, ja tutaj takie 
przykłady daję: że park będzie na przykład wykaszany dwa razy w roku, że będą przeglądane 
drzewa, że będą wykonywane zabiegi pielęgnacyjne. Może by warto wziąć pod uwagę, że może 
byśmy musieli mieć dwa regulaminy. Jeden regulamin, który dotyczy określonych parków, co 
możemy robić, a co nie, a drugi regulamin, który dotyczy wszystkich parków, które są na naszej 
Gminie. Chciałabym tylko prosić, żeby to też wziąć pod uwagę i się nad tym faktem zastanowić. 
Może by to było dobre dla naszej Gminy. Dziękuję. To jest następne moje pytanie. I chciałam się 
jeszcze zapytać w imieniu mieszkańców mojego obwodu, w którym jestem, kiedy zostanie 
przegląd dokonany jarzębin, o które pytałam się już jakiś czas temu, bo większość z nich jest  
w złym stanie zdrowotnym i trudno mi jest odpowiadać na pytania mieszkańców, kiedy Pani 
Radna w końcu te jarzębiny zostaną usunięte? I też mam pytanie, czy ten przegląd już był 
zrobiony, czy nie był zrobiony, bo to już trochę trwa.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Zapraszam panie Marcinie.  

kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 
Tak, jak już wcześniej informowaliśmy, jest wykonywane na bieżąco. Mogę powiedzieć, że mamy 
zgodę na wycięcie pięciu jarzębin, także w końcu tego roku będzie pięć wyciętych. Reszta jest  
w takim stanie, że trudno stwierdzić, czy one są w stanie wymierającym. Natomiast jeżeli będą 
możliwości finansowe, to myślę, że można by podejść do tematu takiego, żeby wszystkie te 
jarzębiny wymienić na inne drzewa. Natomiast jest to tylko i wyłącznie uwarunkowane 
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możliwościami finansowymi Gminy. Jeżeli będzie na to zgoda, żeby takiego typu zabiegi 
wykonać, nie ma najmniejszego kłopotu, zresztą Pani Radna już to podnosiła na komisji, jeżeli 
pamiętam, w miesiącu wrześniu. Tutaj ze strony urzędu myślę, że nie ma żadnych przeszkód, 
natomiast to jest kwesƟa finansowa, my płacimy za wycinki, płacimy za nasadzenia, później 
będziemy musieli płacić za pielęgnację tych drzew, bo wiadomo, że jest kwesƟa podlewania. To 
po prostu będzie kwesƟa finansowa, także tylko i wyłącznie od finansów to zależy. Na ten 
moment mamy tyle drzew do posadzenia wynikających z decyzji, które dotyczyły wycinki, że 
naprawdę bez zwiększenia puli pieniędzy na to przeznaczonych, nie ma takiej możliwości. 
Wymienimy tylko to, co jest niezbędne do wymienienia, po prostu za te drzewa, które wycinamy.  

Radna Ewelina Siudzińska 
Ale ja tylko się zapytałam, kiedy będą usunięte te chore drzewa. Ja nie chcę usuwać zdrowych 
jarzębin. Jeżeli one są zdrowe, to jak najbardziej niech rosną. Ja tylko się pytam w imieniu 
mieszkańców, kiedy będą usunięte te suche drzewa, które tam są.  

kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 
Te suche drzewa będą do 31 grudnia na pewno usunięte. Te, które wynikają z decyzji, które 
mamy. Pięć sztuk, pięć drzew, które są już takie w stanie zamierającym, będą usunięte.  

Radna Ewelina Siudzińska 
Tylko szkoda, bo ja już zadawałam pytanie już jakiś czas temu i nawet pisałam pismo, że nie 
zostałam poinformowana, że te drzewa do końca roku zostaną usunięte i no i jest zgoda na 5 
drzew. Ale dobrze, dziękuję i trzymam za słowo, że do końca roku będą usunięte. Teraz chciałam 
przedstawić Państwu, że jako Komisja Rolnictwa 13 października wystąpiliśmy do Wójta Gminy 
Zaniemyśl o interwencję w sprawie dwóch psów rasy owczarek niemiecki biegających po ulicach 
Zaniemyśla. Psy już kilkukrotnie uciekały z terenu posesji ich właściciela znajdującej się przy ulicy 
Świerkowej w Zaniemyślu. Psy poruszały się po terenie Zaniemyśla stanowiąc zagrożenie dla 
osób, pojazdów i innych zwierząt przebywających w otoczeniu. Proszę o podjęcie odpowiednich 
działań mających na celu w przyszłości zapobiegać podobnym sytuacjom i poinformowanie 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska o podjętych krokach. To było pismo napisane 
i skierowane tutaj do Pana Wójta 13 października, to nawet była niedziela, nie ukrywam, bo 
wtedy też te psy już od rana biegały i mieszkańcy zgłaszali zarówno mi, jak i innym Radnym. 
Dostaliśmy odpowiedź 23 października, pozwolę sobie ją odczytać. Urząd Gminy w Zaniemyślu  
w dniu 21 sierpnia 2024 roku został poinformowany o biegających psach rasy owczarek 
niemiecki po ulicach Zaniemyśla. Pracownicy niezwłocznie udali się do właścicieli tych psów. 
Właściciel zwierząt poinformował pracowników urzędu, że ogrodzenie na działce zostało 
przerwane i zobowiązał się do jego naprawy. Opiekun owczarków niemieckich został pouczony  
o obowiązku utrzymania ich na swojej posesji, która powinna być zabezpieczona przed 
wydostaniem się ich na zewnątrz. W związku z powtórzeniem się sytuacji z biegającymi wolno 
psami w dniu 13 października 2024 roku, pracownicy urzędu podjęli ponowny kontakt  
z opiekunami dwóch owczarków niemieckich i poinformowali ich o konsekwencjach, jakie mogą 
wystąpić oraz przypomnieli, że według artykułu 77 ustawy z dnia 20 maja 71 roku kodeksu 
wykroczeń, kto nie zachowuje zwykłych lub nakazanych środków ostrożności przy trzymaniu 
zwierząt podlega karze ograniczenia wolności grzywny do tysiąca złotych albo karze nagany oraz 
kto dopuszcza się czynu wyżej wymienionego przy trzymaniu zwierzęcia, które swoim 
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zachowaniem stwarza niebezpieczeństwo dla życia lub zdrowia człowieka, podlega karze 
ograniczenia wolności grzywny albo karze nagany. Mając na uwadze tą sytuację, planuje się także 
zamieszczenie informacji na stronie urzędu, na profilu w mediach społecznościowych Gminy oraz 
na tablicy ogłoszeń Urzędu Gminy Zaniemyśl, mającej na celu uświadomienie właścicieli psów  
o obowiązkach związanych z ich posiadaniem. I moje pytanie do tego pisma brzmi następująco. 
czy te informacje, które miały zostać umieszczone na stronie urzędu zostały już wykonane, czy 
jeszcze nie? Bo pismo zostało skierowane 13 października, otrzymałam 23 października i jestem 
ciekawa, czy na stronie urzędu i na tablicy ogłoszeń już takie informacje są umieszczone. 
Zwracam na to uwagę dlatego, że sytuacja z tymi psami powtarza się dość często. Często zdarza 
się, że też inne psy biegają i jak sami Państwo wiecie, te owczarki niemieckie, stwarzają duże 
zagrożenie. Może one i nie są groźne, ale są duże i tak jak osoby starsze, które idą rano, tutaj był 
taki przykład, do kościoła na 6:30, to one się tych psów boją. I mam pytanie, czy Gmina już takie 
informacje na stronie urzędu umieściła? Wiadomo, że Gmina nie odpowiada za to, że dany 
właściciel nie umie, zapanować nad swoim psem, tylko po prostu jestem ciekawa, czy takie 
informacje już zostały umieszczone na stronie urzędu.  

kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 
Informuję, że nie zostały one zamieszczone, natomiast zostaną do końca bieżącego miesiąca 
zamieszczone dlatego, że muszą być w jakiś sposób sensownie przygotowane, także wykonamy 
to do końca tego miesiąca. Będzie to zrobione.  

Radna Ewelina Siudzińska 
No to do czwartku rozumiem, tak?  

kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 
Tak jest.  

Radna Ewelina Siudzińska 
Dobrze, dziękuję.  

kierownik Referatu Gospodarki Nieruchomościami i Rolnictwa Marcin Kropiński 
Tak, jak jest koniec miesiąca.  

Radna Ewelina Siudzińska 
Dziękuję. I teraz na koniec chciałam tylko przedstawić wnioski Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska z przeprowadzonej kontroli dokumentów oraz wizji lokalnej na wyspie Edwarda  
w Zaniemyślu. Panu Wójtowi już te wnioski dzisiaj dostarczyłam rano. Pan Wójt myślę, że już się  
z nimi zapoznał, a jak nie, to po prostu na pewno się zapozna. To ja tylko sobie pozwolę odczytać 
wnioski naszej Komisji Rolnictwa. Na Wyspie Edwarda Raczyńskiego w Zaniemyślu dzierżawie 
podlega 14 lokali użytkowych. W wyniku przeprowadzonej kontroli dokumentów i wizji lokalnej 
wyciągnięto następujące wnioski. W wyniku udzielonych przez Wydzierżawiającego, to jest 
Gminę Zaniemyśl i Dzierżawcę, Panią Martę Wolną, informacji stwierdzono, że Wydzierżawiający 
nie nawiązała w prawidłowy sposób umowy dzierżawy. Podczas przekazania budynków  
w dzierżawę Wydzierżawiający zlecił tylko przeglądy techniczne. Wydzierżawiający nie posiada 
aktualnych wymaganych prawem przeglądów elektrycznych, odgromowych, gazowych, 
kominiarskich i hydrantów. Wydzierżawiający nie sporządził protokołów przekazania majątku 
ruchomego Gminy na rzecz Dzierżawcy. Wydzierżawiający nie sporządził ksiąg inwentarzowych 
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majątku Gminy stanowiących wyposażenie budynków znajdujących się na wyspie. 
Wydzierżawiający nie prowadzi książek budowlanych obiektów, książki fizyczne są, ale od około 
2019 roku nie dokonuje się w nich żadnych wpisów. Wydzierżawiający nie opracował planów 
ewakuacji z wyspy na wypadek zagrożeń, zalecenie powtarzane w protokołach przeglądów 
technicznych. Dodatkowo z wyjaśnień dzierżawcy wynika, że Wydzierżawiający nie dokonał  
w rzetelny sposób przekazania budynków, wyspy, zwłaszcza tancbudy. W budynku tym były liczne 
uszkodzenia spowodowane złym zabezpieczeniem w okresie zimowym. Dzierżawca nie został  
o tym fakcie poinformowany przez Wydzierżawiającego. Dodatkowo Dzierżawca nie mógł 
sprawdzić osobiście stanu budynków, gdyż w chwili przekazania nie było możliwości wejścia do 
pomieszczenia w związku z brakiem kluczy. Mimo powyższej sytuacji Dzierżawca podpisał 
umowę dzierżawy, w której stwierdził, i tutaj cytuję, że położenie i stan techniczny przedmiotu 
dzierżawy jest mu znany i nie wnosi do niego zastrzeżeń. Wizja lokalna wyspy w aspekcie 
protokołów przeglądów technicznych, zadanie Wydzierżawiającego, to jest Gminy. Przeglądy 
techniczne wykonano w maju 2023 roku i w maju 2024 roku. Wydzierżawiający nie wykonał 
zaleceń pokontrolnych. Plac zabaw, brak regulaminu placu zabaw, brak informacji o numerach 
alarmowych w razie wypadku. Huśtawka bez wymaganego atestu, zalecono usunięcie. Pomost 
plasƟkowy, pozrywane liny, zagrożenie bezpieczeństwa. Pomosty drewniane, spróchniałe, 
pozarywane. Prom, wejście na prom, ławki przy promie w tragicznym stanie technicznym  
i wizualnym. Spróchniałe i poodrywane deski. Zadania, do których zobowiązała się w umowie 
Wydzierżawiający nie są wykonywane. Otoczenie urządzeń, do utrzymania których zobowiązał 
się Wydzierżawiający, jest w bardzo złym stanie. Spróchniałe, pozarywane deski, pozrywane liny, 
ruchome wsporniki pomostu stanowią bezpośrednie zagrożenie zdrowia i życia osób 
korzystających z tych urządzeń. Mając na uwadze niezakłócone funkcjonowanie wyspy, komisja 
stwierdza, iż Wydzierżawiający oraz Dzierżawca podpisali świadomie i dobrowolnie umowę 
dzierżawy. Wydzierżawiający oraz Dzierżawca powinni wywiązać się ze zobowiązań zawartych  
w umowie dzierżawy. Wydzierżawiający powinien wykonać wszystkie niezbędne naprawy 
konieczne do bezpiecznego użytkowania wydzierżawionego obiektu. Przewodnicząca Komisji 
Ewelina Siudzińska.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Dziękujemy. Oddaję teraz głos kolejnemu zgłaszającemu się, Radnemu Panu Pawłowi 
Jagodzińskiemu.  

Radny Paweł Jagodziński 
Panie Przewodniczący, dziękuję. Ja chciałbym zapytać Pana Wójta, a ewentualnie Pan Wójt może 
przekazać moje pytanie do któregoś z referatów. Chodziłoby mi o przepust wodny, który został 
zbudowany w Potachach. Za inwestycją naszego lokalnego przedsiębiorcy. Na działce 194 łamane 
przez 3 jest to przepust do cieku wodnego, który następnie przepustem pod wałem 
przeciwpowodziowym Wód Polskich przepływa na działkę 209 łamane przez 1, a następnie wody, 
bo tam jest zlokalizowane starorzecze Warty, a następnie do wód Warty na odcinku Potachy. 
Moje pytanie dotyczy, czy budowa tego przepustu została jakoś zgłoszona do urzędu, 
ewentualnie do jakiegoś innego urzędu typu Wody Polskie? 
Czy cokolwiek Gmina na ten temat wie? Jaka jest legalność tego przepustu?  
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Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Przepust wiem, że tam jest zbudowany, bo widziałem go, bo byliśmy razem z Wodami Polskimi 
na audycie tamtego akurat przepustu wałowego, który tam jest. Natomiast odpowiem na 
pytanie, jak sprawdzimy w referacie.  

Radny Paweł Jagodziński 
Tu chodzi głównie o to, jaka jest celowość budowy tego przepustu i co miałoby być tam tym 
przepustem, że tak powiem spuszczane, tak? Nie ukrywam, no przeznaczenie inwestycji jest 
znane, a w dalszej, części po działce 194 przez 3 jest, są wykopane rowy odwodnieniowe, 
szczególnie wzdłuż całego ogrodzenia tej inwestycji. Nie chciałbym takiej sytuacji, jak zdarzała się 
wielokrotnie w innych Gminach, że tak powiem inwestor coś po nocach tamtędy spuszcza. 
Dziwnym trafem wzdłuż całego ogrodzenia jest zbudowany rów odwodnieniowy, który docelowo 
trafia właśnie do tego przepustu.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Teraz proszę o zabranie głosu Panią Radną Ewelinę Sikorską.  

Radna Ewelina Sikorska 
Ja mam pytanie odnośnie wyspy i doniesień medialnych o tym, że jest teraz wyspa zamknięta  
w okresie jesienno-zimowym. Co to oznacza? Chciałabym wiedzieć czy to jest w porozumieniu  
z Gminą, czy Dzierżawca samodzielnie podjął taką decyzję, z czym to jest związane? Czy 
faktycznie wyspa będzie nieczynna i niedostępna dla mieszkańców i odwiedzających?  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
To jest decyzja Dzierżawcy. Jak doskonale Państwo wiecie, umowa mówi o otwarciu wyspy jako 
parku całorocznym. Od Dzierżawcy nie otrzymaliśmy żadnej informacji na piśmie, że zamierza 
zamknąć wyspę, więc tak samo. Wiedzieliśmy, że Dzierżawca będzie chciał to wykonać, 
natomiast myśleliśmy, że Dzierżawca do nas przyjdzie. W porozumieniu będziemy mogli taki krok 
poczynić. No niestety Dzierżawca do nas nie przyszedł, wyspę zamknął i też jesteśmy tak samo 
zdziwieni jak Państwo. Będziemy wzywać Dzierżawcę do tego, aby przyszedł do urzędu  
i wytłumaczył się dlaczego po prostu nie wywiązuje się z umowy, którą podpisał.  

Radna Ewelina Sikorska 
No to jakby jedno, ale też Dzierżawca dzierżawi tylko budynki, a nie całą wyspę. Czy w związku  
z tym, gdyby jednak nie wiem, nie uruchomił no powiedzmy budynków restauracyjnych, ale czy 
wyspa jako taka dla mieszkańców i odwiedzających mogłaby być dostępna? Czy na ten moment 
jeszcze przed rozmową z Dzierżawcą jakby nie można tutaj tego stwierdzić?  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
W umowie był paragraf określający, że wyspa jako park ma być otwarta cały rok i Dzierżawca 
podpisując tą umowę, mam nadzieję, że ją czytał i był świadom tego, że wyspa ma być otwarta 
cały rok. Oczywiście wszyscy potem mieliśmy spotkanie na Wyspie Edwarda z Dzierżawcą. Ja 
liczyłem na to, że znajdziemy jakiś kompromis właśnie przed podjęciem tego kroku, bo 
Dzierżawca sugerował i mówił, że będzie zamykał wyspę na okres jesienno-zimowy, ale 
myślałem, że to nastąpi w uzgodnieniu właśnie z Gminą. No niestety to nie nastąpiło  
w uzgodnieniu z Gminą. Tym bardziej jestem zdziwiony i, tak jak doskonale Państwo wiecie, jak 
byliśmy na spotkaniu, nasza strona urzędowa wykazywała chęć współpracy, żeby rozwiązać 
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problemy pojawiające się na Wyspie Edwarda i w pewnym sensie też liczyłem na to, że 
Dzierżawca też taką chęć będzie wykazywał. No jak pokazuje informacja medialna, że wyspa jest 
zamknięta, a Urząd Gminy dowiaduje się o tym z mediów, to chyba też nie powinno tak 
wyglądać, jak wygląda, no ale to już pozostawiam Państwu ocenę niewywiązywania się  
z podpisanej umowy.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Czy ktoś z Państwa, już widzę głos, to proszę bardzo udzielam głosu Pani Przewodnicząca Rady 
Powiatu, Pani Małgorzata Fertała. Proszę bardzo.  

Małgorzata Fertała 
Może nie jako Pani Przewodnicząca, tylko jako mieszkaniec i uczestnik tego spotkania na wyspie  
i w trosce o tą naszą wyspę, którą wszyscy tak słownie nazywamy perełką. Tylko żeby była 
perełką, to trzeba jednak o to zadbać. I chciałabym dopytać, dziękuję Pani Radnej za to pytanie, 
chciałabym dopytać Pana Wójta, czy to ogłoszenie na Facebooku jest formą zerwania umowy, 
jest rzeczą wystarczającą do zerwania umowy? Ponieważ gdzieś w tej całej umowie dzierżawy 
jest zapisane, że kiedy jedna strona nie wywiązuje się ze swoich zobowiązań, to umowa ulega 
zerwaniu. Tak chyba coś w tych granicach jest. I teraz, no trzeba sobie powiedzieć jasno, że tą 
stroną, która bardziej nie wywiązuje się z tej umowy, Panie Wójcie, jest Gmina. bo to, co 
przeczytała Pani Przewodnicząca Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska, to leży po stronie 
Gminy, a więc zapewnienie dostępu do wyspy, bezpiecznego dostępu do wyspy i tak dalej. 
Powiem też, że trochę mnie dziwi, że w obliczu tego konfliktu Pan Wójt mówi, że Dzierżawca się 
nie pojawił w Gminie. Podczas naszego spotkania wielokrotnie padało, że ten Dzierżawca bywał 
w gminie i zwracał się do Gminy z problemami również w formie mailowej i pisemnej. I Gmina 
tutaj utraciła w jego oczach wiarygodność, ponieważ udzielane odpowiedzi i deklaracje mijały się 
całkowicie z rzeczywistością. I dlatego ja się nie dziwię, że Dzierżawca nie przyszedł na Rumuna 
do Gminy, tylko zastanawiam się, dlaczego Gmina nie zaprosiła Dzierżawcy. Bo to w końcu nie 
jest majątek Dzierżawcy, tylko to jest majątek Gminy. Chciałabym wiedzieć, bo dostajemy 
informacje na Facebooku, że wyspa będzie zamknięta, co ja osobiście rozumiem. Wracałam z tej 
wyspy po tym pomoście i Państwo też wracaliście i nie wyobrażam sobie, żebym mogła 
spacerować tym pomostem na wyspę, w sezonie jesienno-zimowym, kiedy są mgły, kiedy 
pojawią się może przygruntowe przymrozki, oblodzenia, pomost będzie mokry. Bo też nie 
wyjaśniliśmy sobie na tym spotkaniu, kto wtedy ponosi odpowiedzialność cywilną za ewentualne 
wypadki. Bo sprawa umowy również była poruszana i tak właściwie, no przynajmniej ja nie 
dowiedziałam się do końca, czy jak tam pójdę i złamię nogę na tym pomoście, to będę mogła 
wystąpić jakieś odszkodowanie, czy nie i ewentualnie kto ponosi za to odpowiedzialność. Mam 
pytanie: Dzierżawca zamyka wyspę na pół roku. Przez to pół roku stan wyspy się na pewno nie 
poprawi, bo infrastruktura ulega niszczeniu pod wpływem użytkowania, ale również pod 
wpływem czynników zewnętrznych. Z czym będziemy mieli do czynienia w marcu bądź kwietniu? 
Co się będzie działo z Dzierżawą za wyspę? Bo jeżeli Dzierżawca zamyka wyspę, a jest 
zobowiązany do płacenia dzierżawy przez cały rok, z tej umowy tak wynikało. KwesƟa pieniędzy, 
to jest kolejna kwesƟa do wyjaśnienia. Także powiem w ten sposób, ani za tym, ani za tym, jak 
Dzierżawca nie przyszedł, to Ja osobiście oczekiwałabym jednak zaproszenia tego Dzierżawcy, 
żeby to nie było tak, jak w przypadku piesków na sensowne informacje na Facebooku mamy 
czekać miesiąc czy półtora miesiąca. No trochę śmieszne. I drugie pytanie, ale to już chyba do 
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Pana Przewodniczącego. Co to za spotkanie z inwestorem hiszpańskim, strategicznym, takie 
tajne, przez poufne i tak dalej. Czy mieszkańcy mogą wziąć udział w tym spotkaniu, czy nie 
mogą? No bo powiem, teraz się dowiaduję z wolnych głosów i wniosków, że ma się pojawiać 
hiszpański inwestor i mamy mówić o zagospodarowaniu obszaru Polesia, w przededniu 
uchwalania Planu Miejscowego. Nie wiadomo z jakiej branży jest ten inwestor i tak właściwie nic 
nie wiadomo. Możemy się, mogę się dowiedzieć, kiedy jest to spotkanie? O której godzinie? Bo 
rozumiem, że wprosić się na nie mogę ponieważ Rada Gminy jest ciałem, które pracuje jawnie, 
przejrzyście i tu nie widziałabym żadnej podstawy do wyłączenia jawności tego zebrania. Także 
to Panie Przewodniczący do Pana, kiedy to spotkanie? Gdzie to spotkanie i o której to spotkanie? 
Dziękuję bardzo.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Dziękujemy. Co do spotkania, to odpowiadam, że spotkanie będzie 6 listopada, tutaj w GOK-u  
o godzinie 15. Zapraszamy.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Czy ja się mogę odnieść do Pani pytań, Pani Małgorzato? Dobrze, to się odnoszę w takim razie. 
Czy to, że wyspa Edwarda jest dziś zamknięta, czy jest zerwaniem umowy? Nie wiem, dlaczego 
ona była zamknięta przez poprzednie dwa weekendy, gdzie pogoda była bardzo ładna. Też 
niestety nie można było wejść w sobotę, w niedzielę i w kolejną w sobotę i w niedzielę. Byłem 
tam też z pracownikiem, który tu jest dzisiaj na sali. Spotkaliśmy pana, turystę, który nas pytał, 
dlaczego wyspa nie jest otwarta. Więc nie wiem, czy to jest powodem do zerwania umowy  
z Dzierżawcą. Natomiast jestem daleki, żeby tą umowę zrywać. To jakby pierwsze moja sugesƟa 
na temat tego, o czym Pani tutaj wspominała. Na spotkaniu, jak Państwo wiecie, Dzierżawca 
mówił, że następnego dnia przyjdzie do Gminy i przyniesie takowe pismo. Niestety w Gminie się 
nie pojawił, czekaliśmy na niego. Dzisiaj dzwoniłem, żeby zaprosić go na spotkanie do nas. Nie to, 
że nie odebrał telefonu, ale prowadził inną rozmowę, drugi raz do niego nie dzwoniłem. 
Spacerowanie pomostem przez okres zimowy, jak najbardziej, jest to niebezpieczne, natomiast 
cofam się do tych dwóch ostatnich weekendów, gdzie pogoda pozwalała na takie spacery, bo 
przez cały okres wiosenno-letni, pomimo tego, że były opady i było też ślisko, na szczęście, 
mówię, na szczęście, nikomu się nic nie stało. I ostatnia rzecz, o której Pani wspomniała,  
a mianowicie odnośnie kwoty przetargu na Wyspę Edwarda. Ja sobie ten przetarg otworzyłem, 
drugi przetarg, bo do pierwszego przetargu nikt nie startował. Otworzyłem sobie ten drugi 
przetarg i w tym drugim przetargu nie było mowy o tym, że wyspa ma być otwarta cały rok. 
Przypominam, że zgłosiło się pięciu oferentów, na dzierżawę, tak jak było rozpisane  
w przetargu, czyli na 14 budynków i obecny Dzierżawca złożył ofertę i wygrał. W umowie zostało 
dopiero określone, że wyspa ma być otwarta 12 miesięcy w roku. Więc jeśli obecnie Dzierżawca 
zamyka wyspę Edwarda, nie widzę powodów, żeby dzierżawa z tego tytułu została mu 
pomniejszona. Gdybyśmy tak zrobili, drodzy Państwo, no to byśmy się jako Gmina postawili 
naprawdę w bardzo niemiłym świetle w stosunku do innych Dzierżawców, którzy też startowali. 
Dzierżawca startował, położył kwotę, wybrał, wygrał. Więc odnośnie obniżenia kwoty 
dzierżawnej nie widzę takiej możliwości.  

Małgorzata Fertała 
Panie Wójcie, niech mnie Pan nie zrozumie źle. Ja po prostu tym moim wystąpieniem wyrażam 
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troskę o to, co się weźmie i zadzieje w przyszłości. Ja nie pytałam nawet o przetarg i o to, czy ta 
dzierżawa mu zostanie umorzona i tak dalej, tylko mówiłam o pewnych rzeczach, które 
wygenerują kolejne problemy w kontakcie Wydzierżawiający i Dzierżawca. Pytałam też o zapis, 
mówiłam o zapisie w umowie, którego nie pamiętam, bo na który tylko rzuciłam okiem, że jeżeli 
jedna ze stron nie wywiązuje się z przedmiotu dzierżawy, to jest to przyczyna do zerwania 
umowy. I stąd był tam taki zapis, bodajże był, ja nie mam tej umowy, ja to gdzieś przeczytałam 
wtedy, kiedy byłam na tym spotkaniu.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Jest tam taki zapis, tak.  

Małgorzata Fertała 
I o tym pamiętałam. I stąd było to moje pytanie. Czyli jeżeli Dzierżawca stwierdził, że Gmina nie 
wywiązuje się, nie wywiązała się z tego, co było zapisane w umowie, czy to już jest rzecz 
wystarczająca do zerwania dzierżawy? Natomiast Panie Wójcie, z tego, co Pan powiedział, że 
dwa tygodnie była ładna pogoda i tak dalej, to ja powiem tak, przecież to nie jest personalnie do 
Pana, no ale jest urzędnik, który się tym zajmuje. Od początku, od ogłoszenia przetargu, od 
przekazania wyspy, od podpisania. No dwa tygodnie od naszego spotkania, kiedy tak właściwie 
szybciutko pojawił się ten zapis na Facebooku, to nawet jeśli nie można, nie zaproszono, 
Dzierżawcy, no to już jest chyba moment do wezwania Dzierżawcy do złożenia wyjaśnień.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Tak, oczywiście, będziemy to czynić. Dzisiaj rozmawialiśmy na ten temat z Panią Mecenas  
i będziemy wzywać Dzierżawcę o przyjście i po prostu złożenie tych wyjaśnień. Dla mnie, Pani 
Małgorzato, powodem żeby rozwiązywać umowę jest to, że wyspa nie była czynna przez ostatnie 
dwa tygodnie. Ale tak, jak powiedziałem wcześniej, jestem daleki, aby to robić. Jestem bardziej 
bliższy ku temu, aby usiąść z Dzierżawcą i znaleźć rozwiązanie. Bo takie też było założenie 
naszego spotkania na wyspie Edwarda.  

Małgorzata Fertała 
No tylko Panie Wójcie, ja spuentuję tą moją wypowiedź tym, w ogóle tą naszą dyskusję. Że 
naprawdę niech to się nie dzieje w takim tempie, jak ta sensowna informacja o tych psach na 
Facebook, która ma być umieszczona. Pan słyszał tą wypowiedź.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Tak. 

Małgorzata Fertała 
Żeby sensownie coś napisać na Facebooku, to potrzeba miesięcy.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
To ja też może spuentuję.  

Małgorzata Fertała 
No to jest (niezrozumiałe).  
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Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Żeby zaproponować rozwiązanie Dzierżawcy, też muszę to rozwiązanie znaleźć. To, że nie 
spotkaliśmy się z Dzierżawcą, to już dwa tygodnie będzie?   

Małgorzata Fertała 
No w czwartek będzie dwa tygodnie.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
To, że nie spotkaliśmy się z Dzierżawcą przez dwa tygodnie, nie oznacza, że w tym temacie się też 
nic nie dzieje.  

Małgorzata Fertała 
Pan powiedział o jednym telefonie, którego nie odebrał, bo był zajęty.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
W międzyczasie też nie było mnie na miejscu. To, co byśmy chcieli Dzierżawcy przedstawić, 
chcemy, żeby to było realne. Nie chcemy, żeby to były kolejne obietnice, że coś zrobimy i tak 
dalej. Nie o to chodzi Pani Małgorzato. Ja ze swojej strony rozpocząłem też pewne poszukiwania, 
w jaki sposób bezpiecznie zrobić transport na Wyspę Edwarda. To nie jest tak, że siedzimy  
w urzędzie i czekamy aż on przyjdzie, bo powiedział, że przyjdzie.  

Małgorzata Fertała 
Tylko, że na razie mówiliśmy tylko o pomoście, o linach, o deskach i tak dalej. Nie mówiliśmy  
o czymś zastępczym, co ma wykraczać poza umowę.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Ale zastępczym, o czym Pani mówi, zastępczym czym?  

Małgorzata Fertała 
No o tej dodatkowej rzeczy, żeby dojść do wyspy i tak dalej. Na razie mówiliśmy na tym 
spotkaniu o tych prozaicznych rzeczach, które są po stronie Gminy, a których Gmina nie 
wykonała. Te liny zwisające, poklejone taśmami.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
No oczywiście, oczywiście. Wszyscy widzimy, jak to wygląda. Ten most, który prowadzi.  

Małgorzata Fertała 
Ale my najpierw zróbmy to, co jest.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Nie, tego się nie da zrobić. Dopiero później. Inaczej, nie będziemy, przepraszam za wyrażenie, ale 
nie będziemy leczyć syfa pudrem. Z tym mostem się nic nie da zrobić.  

Małgorzata Fertała 
Ale podpisaliście taką umowę.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Pani Małgosiu, ja tu, powtórzę to, bo jeszcze mam prawo, żeby to powiedzieć, ja tu jestem 
siódmy miesiąc i niestety przez siedem miesięcy ja nie jestem w stanie wszystkiego zrobić, żeby 
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wyglądało tak, jak ma wyglądać prawidłowo. Oczywiście. Do tego dążę, ja chcę, tak jak Pani 
zaczynała swoją wypowiedź, żeby Wyspa Edwarda była tą perełką. Powiem Pani, że to jest mój 
cel w czasie mojej kadencji, że ona będzie tą perełką. Tylko nie wszystko możemy od razu zrobić. 
Jesteśmy ograniczeni budżetem. Przecież doskonale Pani wie, jest Pani Przewodniczącą Rady 
Powiatu, pieniądze nam nie rosną na drzewach.  

Małgorzata Fertała 
Panie Wójcie, ja nigdy nie powiedziałam, że pieniądze rosną na drzewach.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Ale wszystko się o te pieniądze, Pani Małgorzato, opiera, tak?  

Małgorzata Fertała 
Nie, ale są rzeczy pilne i pilniejsze. No nie można wszystkiego załatwiać, że nie ma pieniędzy. Na 
wymianę deski nie ma pieniędzy, na pomalowanie nie ma pieniędzy, na wszystko, na 
bezpieczeństwo nie ma pieniędzy. No nie można, Panie Wójcie, jeżeli mi Pan mówi.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Jesteśmy przed tworzeniem nowego budżetu i w nowym… 

Małgorzata Fertała 
Czy Pan podpisywał umowę dzierżawy na wyspę?  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Tak, podpisywałem umowę dzierżawy na wyspę.  

Małgorzata Fertała 
I dla mnie to jest wszystko na ten temat.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Tak samo jak Pani Marta Wolna podpisywała również tą umowę, tak?  

Małgorzata Fertała 
I tam się Gmina zobowiązywała do pewnych rzeczy.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
A Dzierżawca się zobowiązywał do tego, że wyspa będzie otwarta cały rok. Pani Małgosiu, 
możemy tak się przepychać przez następne 15 minut, tak? Ale to do niczego nie prowadzi. Chęć  
i wola Gminy jest taka, aby pomóc temu Dzierżawcy, żeby następne 9,5 roku pozostał z nami na 
tej wyspie. I to jest moja chęć i wola.  

Małgorzata Fertała 
Chciałabym to widzieć.  

Wójt Gminy Grzegorz Grala 
Mam nadzieję, że to Pani zobaczy wcześniej niż później.  

Małgorzata Fertała 
To ja też mam taką nadzieję.  
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Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Dobrze, dziękujemy. Teraz ad vocem jeszcze Pan Radny Paweł Jagodziński. Proszę bardzo.  

Radny Paweł Jagodziński 
Dziękuję Panie Przewodniczący za głos. Może się troszeczkę odniosę do tych możliwości 
dostępowych na wyspę. Z tego co pamiętam, jeszcze w poprzedniej kadencji, kiedy ten most 
pontonowy na wyspę powstał, z tego co mi się wydaje, miało to być rozwiązanie tymczasowe, 
ponieważ nie było legalizacji promu. Prom był zawsze głównym środkiem dostępowym na 
wyspę. I teraz jeżeli to jest, ten most jest rozwiązaniem zastępczym, no to należy się zastanowić 
jak długo będzie tym zastępczym sposobem dostępu na wyspę.  

Przewodniczący Rady Gminy Michał Maliński 
Dziękujemy. Czy jeszcze ktoś z Państwa Radnych, czy z obecnych na sali obrad chciałby zabrać 
głos? Nie widzę zgłoszeń. W takim razie przechodzimy do ostatniego punktu porządku obrad 
dzisiejszej sesji, punkt jedenasty, zamknięcie sesji. W związku z wyczerpaniem porządku obrad 
zamykam obrady siódmej sesji Rady Gminy Zaniemyśl i zapraszam na kolejne obrady ósmej sesji.  

 

 Przewodniczący Rady Gminy 

/-/ Michał Maliński 
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